

Title (en)

Abrasive and/or scouring pad, replacing steel wire wool, and method for its manufacture.

Title (de)

Schleif- bzw. Kratzkissen, als Ersatz für Stahlwolle und Verfahren zu seiner Herstellung.

Title (fr)

Tampon abrasif, substitut de la laine d'acier, et/ou récurant, et procédé d'obtention.

Publication

EP 0326488 A1 19890802 (FR)

Application

EP 89400214 A 19890126

Priority

- FR 8800947 A 19880127
- US 27382288 A 19881121

Abstract (en)

The abrasive and/or scouring pad of the invention comprises a foam core (2) between two nonwoven materials (1). Its characteristics are as follows: the said core (2) is a polyurethane foam: the nonwoven materials (1) are based on a mixture of polyamide and polyester fibres; the said polyamide having physical properties close to those of the said polyurethane foam; the said nonwoven materials and the said foam are joined together at their periphery (3) by heat welding either directly or by the intermediary of two layers of a thermofusible or thermosoftening material disposed on either side of the said foam. This said pad advantageously substitutes for steel wool when it is coated with abrasive loads. It can also be used as a scourer for fragile surfaces when it contains no or few abrasive loads. The present invention also concerns a method for manufacturing the said pad. <IMAGE>

Abstract (fr)

La présente invention a pour objet un tampon abrasif et/ou récurant, comportant une âme (2) en mousse entre deux nontissés (1). Ses caractéristiques sont les suivantes : - ladite âme (2) est une mousse de polyuréthane ; - les nontissés (1) sont à base d'un mélange de fibres de polyamide et de polyester ; ledit polyamide présentant des propriétés physiques voisines de celles de ladite mousse de polyuréthane ; - lesdits nontissés et ladite mousse sont solidarisés à leur périphérie (3) par thermosoudage, soit directement, soit par l'intermédiaire de deux couches d'un matériau thermofusible ou thermoramollissant disposées de part et d'autre de ladite mousse. Ledit tampon se substitue avantageusement à la laine d'acier lorsqu'il est revêtu de charges abrasives. Il peut également être utilisé comme récurant des surfaces fragiles, lorsqu'il ne comprend pas ou peu de charges abrasives. La présente invention a également pour objet un procédé d'obtention dudit tampon.

IPC 1-7

A47L 13/16; A47L 17/08

IPC 8 full level

A47L 13/16 (2006.01); **A47L 17/08** (2006.01)

CPC (source: EP)

A47L 13/16 (2013.01); **A47L 17/08** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] EP 0166060 A2 19860102 - SPONTEX SA [FR]
- [Y] GB 950702 A 19640226 - LB PLASTICS LTD
- [A] GB 1093931 A 19671206 - ICI LTD
- [A] FR 1465778 A 19670113 - COLLO RHEINCOLLODIUM KOLN G M

Cited by

DE9312458U1; EP1600097A1; FR2870549A1; US2015335222A1; US9706894B2; WO9918838A1; WO9534239A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0326488 A1 19890802; AU 2881089 A 19890727; PT 89532 A 19891004

DOCDB simple family (application)

EP 89400214 A 19890126; AU 2881089 A 19890125; PT 8953289 A 19890126